
Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

 

 

 

 

 

За повідомленнями  

друкованих та інтернет-ЗМІ, телебачення і радіомовлення 

28  серпня  2013 р., середа 

 

ДРУКОВАНІ ВИДАННЯ 

«Наша сила — це внутрішня єдність у прагненні до змін»  "Голос України"...........3 

Святкування 22-ї річниці Незалежності України у столиці розпочалося з церемонії урочистого 

покладання квітів керівниками держави і міста до пам’ятників видатним діячам українського 

державотворення: Т.Шевченку та М.Грушевському. Участь у церемонії взяли Президент 

В.Янукович, Голова Верховної Ради В.Рибак, Прем’єр-міністр М.Азаров, голова Київської 

міськадміністрації О.Попов, народні депутати, урядовці та представники громадськості.  

Штрафной удар  Вячеслав Хрипун, "КоммерсантЪ" (Украина) ....................................4 

Кабинет министров одобрил законопроект, увеличивающий ответственность за нарушение 

правил дорожного движения. Например, за непристегнутые ремни безопасности, езду без 

мотошлемов, а также за отказ выполнить законное требование сотрудников ГАИ штрафы для 

водителей могут быть повышены вдвое. Эксперты считают, что увеличение штрафов может 

привести к увеличению размеров взяток, которые водители будут предлагать инспекторам. 

Проверить и отобрать  Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) ...........................5 

Представители фракции "Батькивщина" вновь предложили Верховной Раде провести 

обязательную антикоррупционную проверку чиновников, а также отменить часть их льгот и 

привилегий. В парламентском большинстве эту инициативу назвали "ритуальными играми 

оппозиции" и заявили, что будут голосовать исключительно за правительственные 

законопроекты на эту тему. 

Изо дня в день  Александр Радчук, "КоммерсантЪ" (Украина) ....................................6 

Вчера народные депутаты фракции "Батькивщина" внесли в Верховную Раду проект 

постановления о назначении внеочередных выборов мэра Киева и депутатов Киевсовета на 10 

ноября. Представители оппозиции надеются, что парламент может принять документ до 11 

сентября. В Партии регионов к дате назначения внеочередных выборов в Киеве отнеслись 

сдержанно, но заверили, что вопрос о выборах в столице на новой сессии парламента будет 

рассмотрен одним из первых. 

Тепер — «порцеляновий» фронт  Алла Дубровик, Наталія Білоусова, «День» ...........7 

А.Кінах: "Росія — член СОТ. І в разі подальшого порушення міжнародних стандартів, Україна 

звертатиметься в СОТ і захищатимемо свої інтереси. І останнє Україна і Росія — стратегічні 

партнери і вони ними залишаться, а здоровий прагматизм і відповідальність зрештою візьмуть 

верх над політичними маневрами і подальшого загострення не буде". 

Верховную Раду просят ограничить Киев  "Деловая столица" ..................................8 

Киеврада обратилась к парламенту с просьбой установить границы столицы. К этому 

депутатов подтолкнули действия поселкового совета пгт Коцюбинское, расширившего 

территорию поселка почти на 4 тыс. га за счет земель лесного фонда Киева. 

ВВЕЕРРХХООВВННАА  РРААДДАА  УУККРРААЇЇННИИ  УУ  ДДЗЗЕЕРРККААЛЛІІ  ЗЗММІІ::  

ВЕРХОВНА РАДА УКРАЇНИ 

ІНФОРМАЦІЙНЕ УПРАВЛІННЯ 
 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

2 

На каких машинах ездят главы парламентских фракций  Анастасия Рябоконь, 

"Комсомольская правда  в Украине" ................................................................................9 

Конечно, каждый из пятерки фракционных лидеров ездит на личной машине. Тем не менее 

декларируют их не все и не каждый год. Приблизительная средняя стоимость автомобилей 

глав депутатских фракций - полмиллиона гривен за каждый. Но эти машины формально 

принадлежат другим людям. 

ІНТЕРНЕТ-ЗМІ 

Михайло Чечетов не бачить шансів у опозиції в 2015 році  Преса України ...........10 

Заступник голови фракції Партії регіонів М.Чечетов впевнений, що лідери опозиції тільки 

імітують бажання боротися за посаду президента в 2015 році. За словами нардепа, противники 

нинішньої влади чудово розуміють, що жоден конкурент В.Януковича не зможе виграти на 

президентських виборах через високий рівень підтримки нинішнього Глави держави. 

Депутат предлагает уплачивать НДФЛ по месту расположения 

производственных мощностей  Юрлига......................................................................10 

Внести изменения в Налоговый кодекс Украины относительно порядка уплаты налогов с 

доходов физлиц предлагает народный депутат В.Ничипоренко (фракция ПР), который подал в 

Раду соответствующий законопроект № 3011. 

Миримский использует ветеранов для криминальной приватизации военного 

санатория в Феодосии  Украина.info ............................................................................11 

Надо сказать, Л.Миримский достаточно давно присматривался к данному госпитальному 

комплексу. По его оценка имущественный комплекс санатория вместе с земельным участком 

стоит не меньше 50 млн. долларов США. Поэтому его целью было юридически зафиксировать 

аварийное состояние объектов госпиталя, после чего решениями подразделений МЧС 

выселить пациентов и запретить его дальнейшее использование как медицинского 

учреждения. 

Колесниченко рвет штурвал из рук Януковича?  Обозреватель ............................13 

В своем проекте нардеп-регионал ни много ни мало подвергает ревизии генеральную линию 

родной партии - предлагает отменить евроинтеграционный Указ Президента, 

соответствующее постановление Кабмина, и вымарывает из Закона об основах внутренней и 

внешней политики и Закона об основах нацбезопасности Украины пункты о евроинтеграции, 

вместо них предлагая интеграцию евразийскую. 

БЛОГИ 

Арсен Аваков: «Таможенная война. Что дальше?»  glavkom...................................15 

Конфетки – бараночки, таможенная война. Что дальше? Очевидно – Россия полностью 

перекроет подачу газа на Украину. И скоро. Повод найдут. Будет больно. И что дальше? 

Олександр Доній: «Звіт щодо відзначення Дня Незалежності»  

корреспондент.net ...........................................................................................................15 

В Уніжі ось вже кілька років діє своєрідна "вільна територія", яку створив Влад Кириченко, і 

яку він надає у користування для різноманітних патріотичних проектів.  

ТЕЛЕБАЧЕННЯ І РАДІОМОВЛЕННЯ 

Виктор Янукович поздравил конгресс украинцев  Интер, Подробности..............16 

У підмосковному Жуковському відкрився Міжнародний авіакосмічний салон 

"МАКС-2013"  УТ-1, Новини.........................................................................................17 

Питання євроінтеграції України обговорив Віктор Янукович з президентом 

Світового конгресу українців  УТ-1, Підсумки дня ....................................................17 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

3 

Виктор Балога: «В Украине будут рады избавиться от России как 

"стратегического партнера"  Телеканал новин "24" ...................................................17 

Росія дала чіткий посил  Радіо Свобода, Ваша Свобода ............................................18 

 

 

 

 

 

Друковані видання 

«Наша сила — це внутрішня єдність у прагненні до змін»  

"Голос України" 

Святкування 22-ї річниці Незалежності України у столиці розпочалося з церемонії 

урочистого покладання квітів керівниками держави і міста до пам’ятників видатним діячам 

українського державотворення: Тарасу Шевченку та Михайлу Грушевському. Участь у 

церемонії взяли Президент Віктор Янукович, Голова Верховної Ради Володимир Рибак, 

Прем’єр-міністр Микола Азаров, голова Київської міськадміністрації Олександр Попов, народні 

депутати, урядовці та представники громадськості.  

Крім того, в Успенському соборі Свято-Успенської Києво-Печерської лаври та у 

Володимирському патріаршому кафедральному соборі Києва було відправлено подячний 

молебень, а біля пам’ятника Володимиру Великому — молитву за Україну. 

«22 роки — зовсім невеликий проміжок часу в історичному вимірі. Але для України ці 

два десятиліття стали початком нової історії», — наголосив Президент у своїй промові з нагоди 

Дня Незалежності. Сьогодні ми ставимо перед собою амбітні цілі всеохоплюючої модернізації 

та забезпечення сталого розвитку нашої держави. І кому б не хотілося зупинити нас на цьому 

шляху — це нікому не вдасться, додав він. 

«Я глибоко переконаний: у сучасному світі саме незалежність, здатність самостійно 

вирішувати проблеми та добиватися поставлених цілей є ознакою зрілого, внутрішньо 

консолідованого та духовно багатого суспільства. Такими є український народ і сучасна 

держава Україна»,— цитує слова глави держави його прес-служба. 

За словами Президента, незалежність стала для нас справжнім учителем у прийнятті 

самостійних стратегічних рішень і визначенні власного розвитку. Нині країна стала 

відповідальним союзником і партнером. «Ми прагнемо до побудови паритетних стосунків та 

готові йти на компроміси, які зміцнюють стабільність та несуть процвітання для нас і всіх 

наших сусідів. Наша сила — це внутрішня єдність у прагненні до змін. І тому курс на 

модернізацію усіх сфер життя є вираженням інтересів українського народу», — сказав 

керманич. 

У реалізації власної програми модернізації, за словами Президента, нам допомагають 

досвід провідних країн світу, що демонструють високі стандарти політичної, економічної та 

соціальної самоорганізації. 

Водночас В.Янукович нагадав, що цього року країна відзначатиме 80-ті роковини 

трагедії голодомору та 70-ту річницю початку визволення української землі від німецько-

фашистських загарбників. За словами Президента, те, що свято 1025-річчя Хрещення Русі 

збіглося з роковинами трагічних сторінок нашої історії, є дуже символічним. 
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«Не буде перебільшенням сказати, що саме завдяки притаманним нашому народу 

християнським якостям — нездоланній вірі, терпінню і милосердю — нам вдалося пережити 

найважчі випробування минулого. Переконаний, що у нас вистачить віри і терпіння, щоб гідно 

відповісти на виклики сьогодення і збудувати сучасну, розвинуту Україну — спадкоємця 

Київської Русі, сильну європейську державу ХХІ століття»,— наголосив Глава держави. 

Участь у святкових заходах взяли й представники опозиції. Щоправда, нарізно. Як 

стверджують самі опозиціонери, такий формат було узгоджено ще у Львові на Світовому 

конгресі українців. Так, представники «Батьківщини», загалом понад три тисячі осіб, 

пройшлися святковою ходою від Михайлівської площі до пам’ятника Тарасу Шевченку, де 

відбувся святковий мітинг. Колону очолили народні депутати Арсеній Яценюк та Олександр 

Турчинов. Учасники ходи скандували «Слава Україні! Героям слава!», «Юлі волю!». Попереду 

колони активісти несли великі стяги — Державний прапор України та прапор Євросоюзу, які, 

за словами організаторів, символізували наші європейські прагнення. 

А лідер фракції «УДАР» народний депутат Віталій Кличко на чолі понад 20 байкерів 

вирушив у мотопробіг з Києва до Вільнюса (Литва). Участь у ньому взяли байкери зі Львова, 

Києва та Житомира. Власне, сам В. Кличко проїхав з учасниками акції «Україна — це Європа» 

до Житомира, де до колони приєдналися нові учасники. За словами депутата, маршрут байкерів 

пролягатиме через Словаччину, Угорщину, Польщу, і через 10 днів вони фінішують у Вільнюсі. 

«Сьогодні День Незалежності, так званий День свободи. А байкери — люди вільні. І ми 

сьогодні вирішили з хлопцями зробити мотопробіг людей вільних. Сядемо на байки і покажемо, 

що рухаємося до Європи», — сказав він журналістам перед стартом мотопробігу. 

У свою чергу, «Молоді регіони» відзначили День Незалежності серією флешмобів. Як 

зауважив народний депутат, голова ВМГО «Молоді регіони» Андрій Пінчук, 24 серпня це не 

просто день народження держави. Це свято пам’яті про ті покоління наших предків, які 

століттями боролися за державність. «Сьогодні варто подумати і про майбутні покоління, про 

те, що ми залишимо нашим дітям та онукам. Саме для них ми й організували сьогоднішнє 

свято. Я впевнений, що всі ті кияни та гості столиці, які долучилися до наших флешмобів, 

залишилися задоволеними і почерпнули для себе щось нове», — сказав він. 

Загалом святкування Дня Незалежності пройшло без грубих порушень громадського 

порядку. Як повідомили в прес-службі МВС, участь у святкуванні взяли понад один мільйон 

українців і гостей країни. Урочистості відбулися в 685 населених пунктах держави. Охорону 

громадського порядку та безпеку під час проведення масових культурних акцій забезпечували 

майже 14 тисяч працівників органів внутрішніх справ. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=300382 

Штрафной удар  

Вячеслав Хрипун, "КоммерсантЪ" (Украина) 

В правительстве одобрили подготовленный МВД проект закона об ужесточении 

штрафов за нарушение правил дорожного движения. Так, за управление транспортным 

средством с неисправной тормозной системой и рулевым управлением предусматривается 

увеличение штрафов с 340-510 грн до 510-680 грн. Такая же ответственность предусмотрена за 

переоборудование автомобиля с нарушением действующих технических норм, а также за 

чрезмерную тонировку стекол. С 51-85 грн до 170-340 грн предлагается повысить штрафы за 

езду с непристегнутыми ремнями безопасности и без мотошлемов. 

С 425-510 грн до 510-595 грн будут увеличены штрафы за нарушение правил проезда 

перекрестков, проезд на запрещающий сигнал светофора или жест регулировщика, отказ 

предоставить преимущество маршрутным транспортным средствам; за использование внешних 

световых приборов, установленных с нарушением стандартов, и разговоры по мобильному 

телефону без использования устройств hands free. В случае невыполнения водителями законных 

требований сотрудников ГАИ будет предусмотрен штраф в размере от 680 до 1020 грн (сейчас 

255-340 грн), а для должностных лиц — от 1190 до 1700 грн. 
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В Кабинете министров рассчитывают, что ужесточение штрафных санкций приведет к 

снижению количества дорожно-транспортных происшествий (ДТП) и обеспечит "наполнение 

бюджета" (по данным правительства, за последние пять лет произошло 293 тыс. ДТП). 

Последнее масштабное увеличение штрафов произошло в сентябре 2008 года. Тогда оно также 

объяснялось необходимостью снижения аварийности на дорогах. В ГАИ полагают, что 

принятые меры оказались эффективными. По данным ведомства, если в 2008 году в результате 

ДТП погибли 7718 человек, то в 2012 году это число снизилось до 5094 человек. 

Впрочем, правозащитник, автор книги "100 аргументов против штрафов ГАИ" Владимир 

Караваев считает, что повышение штрафов не приведет к снижению аварийности. "Мировой 

опыт подсказывает, что снижение аварийности и смертности на дорогах зависит от 

человеческого фактора, состояния дорог и технического состояния автомобилей. У нас же 

преобладает карательный, административный подход. Не секрет, что многие наши водители 

имеют низкий уровень культуры вождения, известно и плачевное состояние наших дорог, когда 

водитель вынужден смотреть не на знаки, а на ямы. В Европе, к примеру, уделяют внимание не 

только качеству дорожного покрытия, но и расположению перекрестков, размещению 

светофоров, знаков",— заявил Караваев. 

По словам эксперта, в ГАИ должны заняться профилактикой нарушений: "Нужно, чтобы 

водители сами осознавали, что непристегнутый ремень может стать причиной гибели. Истинная 

же цель этого законопроекта ясна: увеличить поступления в бюджет". 

С господином Караваевым согласен и Сергей Коломиец, возглавлявший департамент 

ГАИ в 2007-2010 годах. По его мнению, репрессивные меры могут обеспечить лишь частичный 

эффект. При этом он подтвердил, что штрафы обеспечивают наполнение бюджета. "Во время 

моего руководства в бюджет поступали сотни миллионов гривен в год, вплоть до миллиарда, 

хотя эти деньги сейчас вряд ли позволят строить и ремонтировать дороги". Господин Коломиец 

также не исключил, что увеличение штрафов спровоцирует новый виток коррупции. "Если 

штраф составит 1000 грн, то не исключено, что суммы взяток вырастут, например, до 700 грн. 

Чтобы этого не произошло, нужно снизить возможность непосредственного контакта 

нарушителей и инспекторов, то есть устанавливать приборы фото- и видеофиксации 

нарушений",— сказал Коломиец. 

По мнению главы подкомитета Верховной Рады по вопросам гражданского, 

хозяйственного и административного судоустройства Леонида Емца ("Батькивщина"), 

законопроект имеет высокие шансы получить поддержку большинства в парламенте: 

"Поскольку главная цель законопроекта — обеспечить поступления в бюджет, шансы на его 

принятие велики. Ни я, ни мои коллеги из оппозиции не будем за него голосовать. Мы против 

увеличения финансового давления на наших граждан". 

http://www.kommersant.ua/doc/2265063 

Проверить и отобрать  

Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Законопроекты N 3121 и 3122 "Об антикоррупционной проверке чиновников" и "Об 

отмене необоснованных льгот и привилегий лиц, уполномоченных на выполнение функций 

государства" вчера зарегистрировал в парламенте глава фракции "Батькивщина" Арсений 

Яценюк. В первом документе автор предлагает обязать Президента, премьер-министра, 

председателя Верховной Рады, народных депутатов, чиновников и представителей органов 

местного самоуправления подавать не одну, а две декларации: о доходах с места работы и 

антикоррупционную декларацию в Национальное антикоррупционное бюро — единый 

государственный орган со специальным статусом, который предлагают создать представители 

оппозиции. Согласно законопроекту, во второй декларации должны быть указаны недвижимое 

имущество и транспорт чиновника и членов его семьи, приобретенные за последние три года, а 

также средства на счетах и доходы за этот же срок. "Неправдивое декларирование сведений 

карается лишением свободы на срок до трех лет с лишением права занимать государственные 

должности",— сказано в документе. 
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Вторым законопроектом Арсений Яценюк предлагает лишить Президента, народных 

депутатов и членов Кабинета министров части льгот и привилегий. Кроме ограничения их 

транспортных расходов и продажи государственных резиденций, законопроектом 

предусмотрено уменьшение максимальных пенсий чиновников — до уровня десяти 

прожиточных минимумов для лиц, утративших трудоспособность (9490 грн). "Реализация 

законопроекта создаст дополнительные механизмы для финансирования расходов на 

социальную защиту и социальное обеспечение граждан",— говорится в пояснительной записке 

к документу. 

Примечательно, что во время второй сессии парламента народные депутаты отклонили 

аналогичные законопроекты. Тогда среди авторов, кроме Арсения Яценюка, значились главы 

других оппозиционных фракций — Виталий Кличко и Олег Тягныбок. "Глава фракции еще раз 

зарегистрировал эти законопроекты, чтобы показать обществу, что на фоне обнищания народа 

происходит разворовывание государства властью! А то, что под документами отсутствуют 

подписи Виталия Кличко и Олега Тягныбока,— не страшно, уверен, что коллеги нас 

поддержат",— заявил заместитель главы фракции "Батькивщина" Сергей Пашинский. 

Тем временем в Партии регионов заверили, что не поддержат предложения 

"Батькивщины". "Повторная регистрация этих законопроектов — это ритуальные игры 

оппозиции! Мы будем поддерживать правительственные законопроекты на эту тему",— заявил  

народный депутат Владимир Олийнык. 

http://www.kommersant.ua/doc/2265147 

Изо дня в день  

Александр Радчук, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Проект постановления N3120 "О назначении внеочередных выборов киевского мэра и 

депутатов Киевского городского совета на 10 ноября 2013 года" подготовили и внесли в 

парламент народные депутаты Юрий Одарченко и Александр Черноволенко. "Наши 

предыдущие аналогичные проекты постановлений о назначении внеочередных выборов даже не 

рассматривались. На заседаниях профильного комитета намеренно затягивали рассмотрение 

этих документов — некоторые комитет даже поддержал, но до голосования дело так и не 

дошло",— заявил Черноволенко. По его словам, в оппозиции рассчитывают принять проект 

постановления до 11 сентября. "От принятия документа до проведения выборов должно пройти 

60 дней,— подчеркнул депутат.— Если 3 сентября парламент включит его в повестку дня, то 4 

сентября комитет сможет приступить к его рассмотрению, а до 11-го числа Верховная Рада 

может его утвердить". При этом он отметил, что в случае задержки с принятием оппозиция 

будет вносить аналогичные проекты постановлений. "Если их просто не будут рассматривать, 

мы подадим проекты постановлений на 17 ноября, на 24 ноября и так далее",— заявил 

Александр Черноволенко. 

Как известно, после нескольких неудачных попыток народных депутатов назначить 

очередные выборы в столице Конституционный суд принял решение о продлении полномочий 

Киевсовета на два года. Однако представители оппозиции продолжают вносить проекты 

документов по назначению в Киеве внеочередных выборов. В последний раз соответствующий 

проект постановления, зарегистрированный народным депутатом Владимиром Яворивским, 

поддержали лишь 200 народных депутатов при необходимых 226. 

Народные депутаты оппозиционных фракций заявили о поддержке законодательной 

инициативы коллег из "Батькивщины". "Фракция "Свобода" в парламенте, как и раньше, будет 

поддерживать все законопроекты, связанные с назначением выборов в Киевсовет и мэра 

столицы. Однако мы понимаем, что у оппозиции сейчас нет достаточного количества голосов, а 

единственный способ, который может заставить депутатов от Партии регионов проголосовать 

за назначение выборов в Киеве,— это массовые акции протестов киевлян",— заявил народный 

депутат Андрей Ильенко ("Свобода"). 

По словам народного депутата Владимира Олийныка, вопрос о выборах в Киеве будет 

рассмотрен депутатами в числе первых после начала работы новой сессии парламента. "Я не 
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склонен считать 10 ноября каким-то магическим числом. Это может быть и 17 ноября,— заявил 

Олийнык.— Лично я за то, чтобы мы провели выборы в самые сжатые сроки, однако с четким 

соблюдением законодательства: для этого необходимо принять политико-правовое решение, 

ведь выборы мэра могут быть внеочередными, а в Киевсовет — нет". 

http://www.kommersant.ua/doc/2265148 

Тепер — «порцеляновий» фронт  
Алла Дубровик, Наталія Білоусова, «День» 

«Торгові війни відбуваються, коли йдеться про конкуренцію в торгівлі. Зараз мова йде 

про економічну війну», — переконаний колишній заступник міністра закордонних справ 

України, а нині заступник гендиректора Центру Разумкова Валерій Чалий. Адже, як вже писав 

«День» і відзначає експерт, втрати насправді мають обидві сторони. 

На що ж направлена ця акція? На схиляння України до «членства в Митному союзі»? 

Так грубо і безцеремонно? Якщо так, то в Кремлі, схоже, не досягли запланованого ефекту — 

український бізнес відповів, що не збирається змінювати вектор лобіювання зовнішньо-

політичного курсу. 

Якщо ж копнути трохи глибше і спробувати дати відповідь на запитання про мотиви і 

логіку моменту «торговельної блокади», то Вільнюський саміт — не є реперною точкою. Є ще 

дещо цікавіше, що, власне, й дає підстави назвати те, що сталось наприкінці липня на 

російській митниці, актом економічної війни. 

Наприкінці липня Міністерство доходів та зборів України відзвітувало про поліпшення 

макроекономічних показників. За його даними, за сім місяців 2013 року до зведеного бюджету 

надійшло 240,9 мільярда гривень платежів, тобто на 9,2 мільярда гривень більше, аніж в цей час 

минулого року. Тож економіка України продемонструвала зростання. Тим часом Міністерство 

аграрної політики та продовольства України активно тиражувало новини про «рекордний 

врожай», а Кабмін — про китайський кредит. Всі ці «гарні» новини свідчили про те, що 

українська влада, здається, має шанси уникнути прогнозованого «дефолту», а відтак, за умови 

поліпшення фінансового стану, — до більш виваженої побудови зовнішньої політики. 

І тут — вуаля! — проблеми у половини наших виробників, які тягнуть за собою зупинку 

виробничих ліній, зростання від’ємного торговельного балансу, падіння ВВП, звільнення 

людей, підвищення рівня безробіття та купу соціальних проблем, пов’язаних з 

«недонаповненям бюджету». І що заважає в цей час РФ відкрити на території України декілька 

благодійних фондів і «роздавати» матеріальну допомогу українцям по пару сотень гривень? Ба, 

більше: на минулому тижні в Києві якраз презентували Фонд підтримки малого та середнього 

бізнесу від РФ. Чи встоять євро-симпатії українців під таким тиском «батога та пряника»? 

Але... Якщо великий задум товарних залякувань не спрацює, то сама Росія опиниться в 

позиції блокади. То, може, час шукати компромісів? 

Олександр Пасхавер, директор Центру економічного розвитку: 

— Торговельні обмеження з боку Росії зумовлені усвідомленням останньої того, що 

наші шанси на підписання договору з ЄС — реалістичні. Коли сусідка це зрозуміла, то почалася 

реалізація запасного плану з уже згаданим в українській пресі меморандумом про те, як треба 

впливати на Україну. Не думаю, що Росії цікаво дестабілізувати внутрішню ситуацію підривом 

української економіки. Для неї ефективніше впливати на бізнесменів в Україні, які так чи 

інакше визначають положення вітчизняної економіки. Зараз Росія демонструє імпульси 

можливої торговельної блокади, які, безумовно, негативно позначаються на роботі української 

економіки. Однак, оцінювати масштаби такого впливу, не беруся. Чому? Економіка має 

адаптивну функцію: якщо на одному ринку гірше, то товари прорвуться на інший. На мій 

погляд, якби Україна таки підписала договір з ЄС, то Росія різко змінила б політику і почала 

шукати можливості максимально використати в своїх цілях цей новий формат відносин з ЄС. 

Гадаю, що нової більш тривалої торговельної блокади не буде. Загалом позбавитися від 

торгових залякувань Росії Україні допоможе тільки приєднання до ринку ЄС. 
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Анатолій Кінах, президент Українського союзу промисловців та підприємців: 

— Для нас ця ситуація не нова, і немає ніякої політичної таємниці, що Російська 

Федерація дуже негативно ставиться до інтеграції України в європейський простір. У листопаді 

в Вільнюсі маємо шанс підписати угоду про асоційоване членство і вільну торгівлю з ЄС , а 

після того ще з 1 січня 2014 року вийти на умови вільної торгівлі з Євросоюзом. Зважаючи на 

це, нинішні торговельні негаразди з Росією мають політичну складову, щоб підсилити 

економічний тиск в контексті вступу в Митний союз. На мій погляд, ці методи не принесуть 

позитивних результатів, і переможців не буде з обох сторін. Оскільки Росія — член СОТ, і 

угода про вільну торгівлю з країнами СНД багато в чому грунтується на цьому членстві, то 

треба сідати за стіл переговорів і формувати прозорі відносини. Тим більше, що інтеграція з ЄС 

не суперечить створенню сприятливих умов роботи з Митним союзом. Зрозуміло, що такі дії 

Росії також пов’язані і з поліпшенням економічної ситуації в Україні, бо це також і спосіб 

дестабілізації внутрішньої ситуації в країні. Я дуже негативно ставлюся до цих методів, бо вони 

— не цивілізовані, і всі спірні питання між двома торговельними партнерами мають 

вирішуватися на основі діючих міжнародних стандартів. Звичайно, така торговельна блокада 

негативно позначиться на економічних показниках роботи обох країн, бо Україна багато 

постачає продукції (машинобудування, авіаційні двигуни, локомотиви, транспортні машини) до 

Росії. Все залежатиме від подальшої ситуації, вплив мінімальний, але у випадку загострення 

ситуації втрати будуть колосальні. Чи зважиться Росія на блокаду більш тривалу? У росіян 

вистачить здорового глузду не поглиблювати нецивілізованими методами ситуацію, тим більше 

що є вже реакція міжнародного товариства. Крім того, Росія — член СОТ. І в разі подальшого 

порушення міжнародних стандартів, Україна звертатиметься в СОТ і захищатимемо свої 

інтереси. І останнє Україна і Росія — стратегічні партнери і вони ними залишаться, а здоровий 

прагматизм і відповідальність зрештою візьмуть верх над політичними маневрами і подальшого 

загострення не буде. 

Олександр Кендюхов, голова Всеукраїнської спілки вчених-економістів: 

— Росія бачить Україну в сфері свого економічного і політичного впливу. Тому нинішні 

дії — реакція на наближення доленосного для України Вільнюського саміту. А просто вибивати 

економічний грунт з-під ніг України — немає сенсу. Якби Росія цього прагнула, то зробила б 

простіше. Якщо ж допустити таку можливість, то не можна сказати, як це вплине на настрої 

суспільства. І далеко не факт, що воно породить бажання українського суспільства тісніше 

інтегруватися з Росією, бо ЗМІ сьогодні дають достатньо інформації про агресивну політику 

сусідів. Єдиний варіант, що російська сторона не бачить перспектив в якості договірної 

політики з нинішніми керівниками України, тоді дійсно цей варіант можливий, бо погіршення 

економічної ситуації і зростання соціальної напруги виникає вірогідність у зміні правлячого 

режиму, а відтак — і переговірників... Торгівельна блокада відобразиться на економних 

показниках України. Загалом за підсумками року від такої блокади від’ємне сальдо з Росією 

додасть як мінімум 3—3,5 мільярда доларів. Думаю, що тижнева блокада може затягнутися. 

Якщо Україна таки піде на зустріч ЄС, то тиск посилиться, а якщо поступитися своїми євро 

інтеграційними прагненнями — зменшиться. Всього цього могло б не бути, якби за 22 роки ми 

продемонстрували своє економне диво і замість реформування прав власності і колосальних 

витрат на окремі інфраструктурні проекти створювали нову виробничу базу. І це забезпечило б 

позитивний торговельний баланс з будь-яким партнером. Без нової виробничої бази Україна 

завжди буде в ролі слабкого партнера, якому диктують умови. 

КОЛИ ВЕРСТАВСЯ НОМЕР! 

Учора колегія Євразійської економічної комісії ухвалила рішення про введення 

спеціального захисного мита на столовий і кухонний фарфоровий посуд, вироблений в Україні і 

Китаї, терміном до 28 вересня 2016 р. 

http://www.day.kiev.ua/uk/article/tema-dnya-podrobici/teper-porcelyanoviy-front 

Верховную Раду просят ограничить Киев  

"Деловая столица"  
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Киеврада обратилась к парламенту с просьбой установить границы столицы. К этому 

депутатов подтолкнули действия поселкового совета пгт Коцюбинское, расширившего 

территорию поселка почти на 4 тыс. га за счет земель лесного фонда Киева. 

Проект землеустройства о границах столицы, предложенный горсоветом, предполагает, 

в частности, присоединение Коцюбинского к Киеву. Как отмечается в обращении к Верховной 

Раде, в частные руки уже переданы более 600 земельных участков общей площадью около 100 

га. 

Поэтому депутаты Киеврады просят парламентариев не медлить с установлением границ 

столицы, опасаясь выдачи новых госактов на землю на территории Беличанского леса. 

http://www.depo.ua/ru/delovaja-stolica/2013_ds/avgust_2013ds/33-34639-640/110547.htm 

На каких машинах ездят главы парламентских фракций  

Анастасия Рябоконь, "Комсомольская правда  в Украине"  

Как известно, депутаты не любят выставлять на всеобщее обозрение свои доходы и в 

стремлении казаться скромниками порой доходят до абсурда. Хотя даже самый далекий от 

политики человек понимает, что парламентарий со стажем, а тем более глава фракции, может 

заработать на автомобиль. Ну не на метро же они приезжают на работу! 

Нет, конечно, каждый из пятерки фракционных лидеров ездит на личной машине. Тем не 

менее декларируют их не все и не каждый год. Приблизительная средняя стоимость 

автомобилей глав депутатских фракций - полмиллиона гривен за каждый. Но эти машины 

формально принадлежат другим людям. 

В "Свободе" к вопросу транспорта подошли с выдумкой: Олег Тягнибок арендует, 

причем бесплатно, джип у своего товарища по фракции Игоря Мирошниченко. И вопросы об 

этом он воспринимает очень болезненно. 

- Это уже просто смешно! - возмутился он, когда журналисты Радио "Свобода" в 

очередной раз поинтересовались, за какие заслуги депутат Игорь Мирошниченко передал ему 

внедорожник стоимостью под миллион гривен. - Я председатель большой политической силы. 

Партия приняла решение, что глава должен ездить в безопасном автомобиле, который позволит 

ему передвигаться по всей Украине. 

В сердцах он добавил, что и сам вообще-то не церковная мышь, а 45-летний мужчина из 

богатой семьи и может себе позволить раскошелиться. И намекнул, что черные внедорожники, 

которые в простонародье зовут танками на колесах, в почете и у остальных оппозиционеров. 

Пальцем Олег Тягнибок ни в кого не тыкал, но по открытым источникам несложно вычислить, 

на чем предпочитают ездить руководители парламентских фракций. 

Так, Виталий Кличко любит большие крутые тачки и при любой возможности сам 

садится за руль. 

- Я езжу на больших машинах только лишь потому, что в  маленькие не помещаюсь. 

Чаще всего езжу на Range Rover, это крупная машина, в которой чувствую себя комфортно, - 

пояснял он. 

Но в последнее время его чаще видят на Toyota Sequoia - именно такую машину 

передали Олегу Тягнибоку. А вот Арсений Яценюк верен надежному Range Rover, на котором 

ездит последние лет семь. Он у него и в декларации записан. Как и Виталий Кличко, 

руководитель "Батьківщини" предпочитает рулить сам. Но только не в перенасыщенном 

машинами и заторами Киеве, где надо иметь особую сноровку и водительский опыт. 

Главный коммунист Петр Симоненко личного транспорта не имеет. В регионах он ездит 

на тех машинах, которые обеспечат местные штабы. Симоненко неприхотлив и порой ездит на 

скромном, по депутатским меркам, "Хюндае", а несколько лет назад его можно было и в 

"Волге" увидеть. Но теперь на работу в Раду он приезжает на представительской Toyota Camry. 

Эту машину фракция получила в пользование из автопарка парламента. Надо сказать, КПУ -  
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единственная политсила, которой дали такую возможность. Не иначе, как опыт и заслуги 

коммунистов прошлого подействовали. 

На служебном транспорте ездит и глава фракции Партии регионов Александр Ефремов. 

Но какой-либо одной машины за ним не закрепили, а партийцы и сотрудники пресс-службы не 

могут вспомнить, на чем именно ездит руководитель. 

Кстати, главы фракций по сравнению с некоторыми рядовыми депутатами выглядят как 

бедные родственники. В сессионный день под Радой припаркованы миллионы, и некоторые 

киевляне специально приходят пофотографировать и поглазеть на экзотику. К примеру, на 

роскошный Bentley Continental Татьяны Донец, который стоит свыше миллиона гривен. 

http://kp.ua/daily/280813/410568/ 

Інтернет-ЗМІ 

Михайло Чечетов не бачить шансів у опозиції в 2015 році  
Преса України 

Заступник голови фракції Партії регіонів Михайло Чечетов впевнений, що лідери 

опозиції тільки імітують бажання боротися за посаду президента в 2015 році. За словами 

нардепа, противники нинішньої влади чудово розуміють, що жоден конкурент Віктора 

Януковича не зможе виграти на президентських виборах через високий рівень підтримки 

нинішнього глави держави. 

Чечетов вважає, що навіть у самій Партії регіонів немає реальної альтернативи 

Януковичу, який безсумнівно збереже за собою владу до 2020 року. А вже в цей час, за словами 

Чечетов, розгорнеться неабияка боротьба між політиками, оскільки Віктор Федорович не зможе 

брати участь у виборах згідно Конституції України. 

«На цих президентських виборах не те, що альтернативи в Партії регіонів у Януковича 

немає - я не бачу альтернативи в усьому українському політикумі. Думаю, що боротьба між 

лідерами опозиції йде вже 2020 року. Так, у 2020 році Віктор Федорович балотуватися вже не 

буде, тому що за Конституцією особа може займати пост глави держави тільки два терміни. 

Тому сьогодні лідери опозиції напрацьовують собі дивіденди і активи на боротьбу 2020 року, 

розуміючи, що альтернативи Януковичу на цих виборах вони не представлятимуть», - розповів 

Чечетов. 

З Михайлом Чечетовим правда не згодні соціологи, які відзначили, що рейтинг 

підтримки серед виборців у лідера партії «УДАР» Віталія Кличка навіть вище, ніж у Віктора 

Януковича. Але ці цифри не бентежать нардепа, який упевнений у перемозі чинного глави 

держави на виборах президента в 2015 році. 

http://uapress.info/uk/news/show/8209 

Депутат предлагает уплачивать НДФЛ по месту расположения производственных 

мощностей  

Юрлига 

Сейчас налоги с доходов лиц, работающих в региональных отделениях предприятий, 

перечисляются в бюджет населенного пункта, где зарегистрировано предприятие. Нардеп 

считает такую ситуацию неприемлемой и хочет, чтобы НДФЛ уплачивался также и по месту 

производственных мощностей. 

Внести изменения в Налоговый кодекс Украины относительно порядка уплаты налогов с 

доходов физлиц предлагает народный депутат Валентин Ничипоренко (фракция ПР), который 

подал в Раду соответствующий законопроект № 3011. 

Как разъясняет нардеп, действующими нормами НК не определено понятие 

производственных мощностей субъекта хоздеятельности, используемых в процессе 
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переработки и/или производства товаров. В связи с этим возникает проблема определения 

места уплаты налогов с доходов физических лиц, работающих на таких производственных 

мощностях. Речь идет о производственных мощностях, которые не имеют статуса 

обособленного подразделения, но осуществляют, в частности, производственную деятельность. 

На практике это происходит так: субъект хозяйственной деятельности, зарегистрированный, 

например, в городе Киеве, платит налоги с доходов физических лиц, которые работают на 

производстве в другой области, в бюджет Киева. 

Проектом предлагается дополнить статью 14 НК понятием «производственные 

мощности». Кроме того, предложено измененить статьи 168 и 176 НК и установить, что 

определенный данными статьями порядок начисления, удержания, уплаты (перечисления) 

налога в бюджет и обеспечения выполнения налоговых обязательств применяется и к 

производственным мощностям субъекта хозяйственной деятельности. 

В случае принятия данного проекта, по мнению его инициатора, будет сбалансировано 

распределение НДФЛ согласно места расположения производственных мощностей субъектов 

хозяйственной деятельности, и в результате соответствующие местные бюджеты увеличат 

поступления, что будет иметь положительный эффект для экономического развития регионов. 

http://jurliga.ligazakon.ua/news/2013/8/28/96707.htm 

Миримский использует ветеранов для криминальной приватизации военного 

санатория в Феодосии  

Украина.info 

Лев Миримский готовится к приватизации территории и объектов Феодосийского 

гарнизонного военного госпиталя, принадлежащего Минобороны. Этот факт стал очевидным 

после того, как он вмешался в процесс оптимизации этого оздоровительного учреждения. 

Территорию госпиталя Миримский планирует застроить коттеджами для РАО 

«Газпром» 

Миримский направил запрос на имя Министра обороны с требованием сохранить в 

нынешнем виде местный военный госпиталь, не допустив его реорганизации. Об этом его 

якобы просили в коллективном письме ветераны воинской службы. На первый взгляд 

требования Миримского в защиту интересов ветеранов, справедливы и не вызывают сомнений. 

Однако дьявол всегда кроется в деталях. А в случае с Миримским дьявола нужно искать 

особенно тщательно. Его там не может не быть, когда речь идет о десятках гектаров 

приморской территории и тысячах «квадратах» помещений.  

Чтобы оценить ценность госпиталя достаточно пройтись по его парковой территории в 

два гектара. Она действительно впечатляет, особенно на фоне небогатой уникальными 

ландшафтами Феодосии. Здесь и альпийские сосны, и кипарисы, и крымские кедры, 

можжевельники, миндаль, платаны и десятки других растений. 

Вряд ли интерес Миримского возбудили стихи Пушкина о том, как «погасло дневное 

светило», и «на море синее вечерний пал туман». В суровых 90-х Миримский «погасил немало 

светил», стоявших у него на пути. Подобная лирика не цепляла его даже в вечерней школе, 

которую он закончил со справкой. Наметанный глаз Миримского не могла обмануть некоторая 

обшарпанность корпусов и административного здания госпиталя. Он сразу разглядел ценность 

территории, пригодной для коттеджной застройки его партнерами из РАО «Газпром», а также 

добротность существующих строений. Выстроены они качественно и при сравнительно 

небольших инвестициях могли бы в виде отелей прослужить немало лет, принося Миримскому 

солидный доход. 

К сожалению, ветеранам Феодосии не повезло в том, что данные инвестиции 

отсутствуют у нынешнего собственника – Минобороны. И оно, в отличие от Миримского, не 

додумалось перевести парковую территорию под коттеджную застройку. 

В настоящее время у Минобороны нет возможности содержать лечебно-оздоровительное 

заведение даже на минимальном уровне. На госпиталь в текущем году выделено около 3,5 млн. 
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гривен, из которых более 1 млн. составляют коммунальные платежи. Остальное – зарплаты и 

закупка наиболее необходимых препаратов. На развитие или хотя бы поддержание 

инфраструктуры остаются копейки. Фактически министерский бюджет позволяет 

эксплуатировать остатки былой роскоши, не вкладывая средств даже в амортизацию. 

Исходя из этого, военные приняли сложное для себя, резонансное для общества, но в 

целом обоснованное решение – провести оптимизацию. К этому их подтолкнули 

неутешительные результаты проведенной проверки эффективности функционирования 

комплекса. На его обеспечении закреплены 2650 военнослужащих, 110 работников 

Вооруженных Сил Украины и около 2600 ветеранов войны и воинской службы Феодосии, 

Судака и Керчи. Всего – 5360 человек. А за первое полугодие текущего года медицинские 

услуги здесь получили лишь 805 человек, то есть около 15% из всех, кто имеет на это право. 

Качество оказанных услуг сложно оценивать на серьезном уровне, поскольку 

медицинское оборудование госпиталя состоит их аппаратуры советского производства с 

максимальным уровнем износа. Фактически ветераны, которым посчастливилось оказаться в 

госпитале, довольствуются энтузиазмом врачей и целебным морским воздухом. 

Резолюция комиссии Минобороны после проверки была неутешительной для ветеранов. 

Госпиталь работает при недостаточной коечной загруженности, а его оснащение и 

организационно-штатная структура не позволяют качественно выполнять поставленные задачи. 

В военном ведомстве решили, что первая же проверка КРУ инициирует открытие 

уголовных дел за нецелевое использование средств. Поэтому от греха подальше приняли 

решение расформировать госпиталь, открыв на базе Центра медицинской реабилитации и 

санаторного лечения «Феодосийский» амбулаторно-поликлиническое отделение на 50 коек со 

штатом 37 человек для оказания первой врачебной помощи военнослужащим и ветеранам 

военной службы. 

Это, по мнению военного ведомства, повысит качество медобслуживания ветеранов 

войны и воинской службы. Тем более, что в здании нового стационара предусмотрен ремонт и 

оснащение современным медоборудованием. 

А для транспортировки пациентов, прикрепленных к нынешнему госпиталю, в другие 

медучреждения полуострова предусмотренреанимобиль и медицинская авиация. 

Данные решения свидетельствуют, что Министерство обороны, вопреки слухам, 

вкладывает в понятие «реформирование» именно оптимизацию ресурсов, а не систематическое 

их сокращение, – подчеркнули в Минобороны. 

Убийство Бартенева дало Миримскому шанс отобрать «Феодосийский» 

Сказано – сделано. Еще при жизни бывшего городского головы Феодосии Александра 

Бартенева было достигнуто решение о передаче здания военного госпиталя и его территории в 

коммунальную собственность. Бартенев в феврале текущего года сообщил, что Минобороны 

подтвердило согласие в официальном письме, и власти намерены изыскать средства на перевод 

в освобождаемое здание 1-й городской больницы со станцией «Скорой помощи». 

Освободившееся при этом помещение в исторической части города планировалось передать 

под инвестиционный проект – отель или клинику косметической хирургии. 

В целом данное решение можно оценить как достаточно справедливое. Несмотря на 

обиды отлученных от госпиталя ветеранов, процесс оптимизации планировался открыто. Все 

решения приняты прозрачно, а освободившиеся активы – часть территории и зданий должны 

перейти в пользование городской громады Феодосии. Причем исключительно для 

использования в сфере городского здравоохранения. Таким образом сохраняется 

оздоровительный профиль санатория, а феодосийцы получают возможность повысить уровень 

медобслуживания. По крайней мере, в сотнях других подобных процессах крымская громада 

лишалась имущества, на котором наживались жулики и коррупционеры. 

Очевидно, именно это несоответствие криминальным стандартам приватизации 

заставило Миримского вступить в игру вокруг «Феодосийского». Он не мог пройти мимо, имея 

колоссальный опыт реализации схем по отъему коммунального имущества в Алуште, Симеизе 

и Алупке. 
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Надо сказать, он достаточно давно присматривался к данному госпитальному комплексу. 

По его оценка имущественный комплекс санатория вместе с земельным участком стоит не 

меньше 50 млн. долларов США. Поэтому его целью было юридически зафиксировать 

аварийное состояние объектов госпиталя, после чего решениями подразделений МЧС выселить 

пациентов и запретить его дальнейшее использование как медицинского учреждения. При этом 

параллельно Миримский работал над приобретением всех зданий за копейки, по цене 

аварийных. Позже, уже как юридическийсобственник объектов недвижимости, он планировал 

бесплатно приватизировать территорию госпиталя. 

Интересно, что Миримскому не удалось протолкнуть данную схему с предыдущим 

Министром обороны Саламатиным, когда тот приезжал в Крым с инспекцией. 

Информированные источники сообщают, что адъютанты с трудом отнялистул у известного 

буйным нравом экс-министра, которым тот собирался отмассажироватьМиримского. 

Потерпев неудачу, Миримский на некоторое время затаился, но к его несчастью, в 

Феодосийском госпитале затеяли оптимизацию. Не имея времени на раскачку, он начал 

наиболее простую, но достаточно эффективную комбинацию – воспользовался прикрытием 

обиженных ветеранов. И запустил ряд обращений, якобы подкрепленных коллективными 

ветеранскими письмами. Естественно, Миримский не собирается бороться за сохранение 

госпиталя для нужд ветеранов. Об этом говорят сказанные им в бизнес-классе авиарейса на 

Киев слова о том, что ветераны за пачку гороха и бутылку водки подпишут все, что угодно, 

хоть прошение о собственной кастрации. 

Сегодня процессы оптимизации военного госпиталя замедлились в связи с гибелью 

феодосийского мэра Бартенева. Резонансное убийство оказалось в интересах Миримского, 

который получил еще один шанс получить контроль над желаемым объектом. Многое будет 

зависеть от сговорчивости новых городских властей и принципиальности Минобороны. 

http://ukraineinfo.net/main/mirimskij-ispol-zuet-veteranov-dlja-kriminal-noj-privatizacii-

voennogo-sanatorija-v-feodosii/ 

Колесниченко рвет штурвал из рук Януковича?  

Обозреватель 

Накануне очередной сессии парламента Украины в Секретариате ВР регистрируются 

проекты законов, которые добавят немало головной боли как депутатам, так и тем, кто 

интересуется политикой. В очередной раз, например, отличился Вадим Колесниченко - он 

зарегистрировал проект закона о внесении изменений в законодательство относительно 

внешнеполитического курса Украины. 

В своем проекте нардеп-регионал ни много ни мало подвергает ревизии генеральную 

линию родной партии - предлагает отменить евроинтеграционный Указ Президента, 

соответствующее постановление Кабмина, и вымарывает из Закона об основах внутренней и 

внешней политики и Закона об основах нацбезопасности Украины пункты о евроинтеграции, 

вместо них предлагая интеграцию евразийскую. 

Сам Вадим Колесниченко прокомментировал "Обозревателю" свою инициативу так:: 

- Во-первых, есть мнение огромного числа избирателей. Во-вторых, для меня 

однозначно неприемлем пакет либеральных ценностей, которые нам навязывает Европа, 

относительно однополых отношений и ювенальной юстиции. Этот вопрос я считаю ключевым, 

и если нам будут его навязывать, я ни в коем случае не буду поддерживать евроинтеграционные 

процессы. 

- А мнение избирателей вы как выясняли? 

- На встречах, и не только. Если помните, то в мае киевская молодежь собрала почти 

тридцать тысяч подписей с телефонами, адресами. Аналогичные инициативы проходят по всей 

Украине. Есть система действующих Родительских комитетов. Я не говорю о позиции 

православной церкви - это уже само собой разумеется. 

- Но ведь Партия регионов задекларировала курс на Европу… 
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Партия регионов задекларировала, что не будет поддерживать проект закона о так 

называемой "недискриминации". Чем ближе к осени, тем больше нас начинают склонять к 

необходимости голосовать за него и выступают против нашего проекта о недопущении 

пропаганды однополых отношений, направленную на несовершеннолетних. При этом приводят 

какие-то сумасшедшие, фантастические примеры, которые неприемлемы для нашего общества. 

То же самое касается и темы ювенальной юстиции, которую сейчас начинает раскручивать 

Европа. Многомиллионная демонстрация во Франции, Венгрия внесла изменения в 

конституцию, указав, что брак - это отношения между мужчиной и женщиной. Я не могу 

понять, зачем нам такой европейский выбор, если это неприемлемо для основ нашего 

государства. Фракция ПР выступает единым фронтом против голосования по этим проектам 

законов. 

- Но есть же еще весомый экономический блок… 

- Я не вижу никакого весомого экономического блока, который нам сулит перспективу 

после вступления в еврозону. Проблемы в ближайшие 15 лет - да. Поэтому, что касается 

стандартов - честное правосудие, борьба с коррупцией, социальный пакет - без проблем. Но для 

этого не обязательно терять свой суверенитет. 

- А мнением президента интересовались по этому поводу? 

- Мнение президента то же, что и мнение народа должно быть. Президент не может 

действовать против желания украинского народа. Поэтому я и обратился к нашей конституции: 

первоисточником власти в Украине является народ. Поэтому вопрос о внешнеполитическом 

курсе должна определять не кучка политиков - должен определять народ, исключительно на 

всенародном референдуме. Если моя позиция ошибочна - что ж, мы не получим поддержку. 

Политолог Кость Бондаренко, смеясь, дал такую оценку законодательной инициативе 

Колесниченко: 

- Это не реальный проект - это, скорее, пиар-проект самого Колесниченко. Понятно, что 

у этого проекта нет никаких шансов быть принятым в Верховной Раде. Ему надо как-то 

отчитываться перед своими избирателями, с каким-то лицом приезжать в Севастополь. У него 

будет еще немало аналогичных интересных проектов, рассчитанных, скорее, на публику, чем на 

реальное прохождение. 

- Колесниченко аргументирует необходимость принятия этого закона не 

экономическими аргументами, а опасностью легализации однополых отношений и ювенальной 

юстиции. 

- Ну, это должны комментировать не политологи, а психоаналитики - по Фрейду. 

К психоаналитику мы обращаться не стали. А вот социального психолога побеспокоили. 

Вот как отозвался о проекте Колесниченко Олег Покальчук: 

- Инициативу Колесниченко можно рассматривать как удачную шутку. Если судить по 

реакции общества, по реакции Партии регионов - инициативы Колесниченко неактуальны. 

Договор об ассоциации предусматривает в первую очередь экономические требования. В целом 

же деятельность Колесниченко - это, образно выражаясь, "ветер с Востока".  

Мы же от себя добавим, что аргументы, которыми Колесниченко поясняет 

необходимость "евразийского поворота", свидетельствуют не столько о специфических 

интересах самого Вадима Васильевича - он, вопреки сложившемуся образу, далеко не идиот - а 

о плачевном состоянии умов электората. Ведь пропаганда Колесниченко направлена как раз на 

электорат. Беда в том, что граждане Украины в большинстве настолько разуверились в 

экономических перспективах нашей страны при любом геополитическом векторе и тем более 

при отсутствии такового, что на агитацию экономического характера уже не реагируют. Вне 

зависимости от судьбы проекта закона Колесниченко о смене внешнеполитического вектора и 

вне зависимости от итогов саммита в Вильнюсе, это очень тревожный звонок. 

http://obozrevatel.com/politics/91735-kolesnichenko-rvet-shturval-iz-ruk-yanukovicha.htm 
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Блоги 

Арсен Аваков: «Таможенная война. Что дальше?»  

glavkom 

Конфетки – бараночки, таможенная война. Что дальше? Очевидно – Россия полностью 

перекроет подачу газа на Украину. И скоро. Повод найдут. 

Будет больно. И что дальше? 

Кто скажет, что надо ценой любых уступок этого не допустить – не со мной - прошу в 

очередь в русское консульство за российским паспортом. При этом возьмите с собой портретик 

вождя, мыло, вазелин, верноподданнический взгляд и распечатки блогов Виктора Медведчука. 

Кто скажет, что нужно призвать российское правительство к здравому смыслу, 

действовать симметрично – и стоять на своей евро-интеграционной позиции – я с Вами. 

Да и трудно будет только поначалу. 

Потом - еще труднее. Показать волю. Стиснуть зубы, работать. Тогда - и помогут, и 

поддержат. И результат точно будет. Счастливый человек в свободной и богатой стране – 

дорогого стоит! 

http://glavcom.ua/articles/13489.html 

Олександр Доній: «Звіт щодо відзначення Дня Незалежності»  

корреспондент.net 

Політик, який обраний по мажоритарному округу, не завжди може собі дозволити мати 

вихідні чи свята, які можна провести самостійно.  

Виборці чекають співпричетності. 

Тож на День Незалежності, як і анонсував, я вирушив до свого Коломийсько-

Городенківського виборчого округу. 

24 серпня, субота, об 11.00 взяв участь у традиційній святковій ході (від Ратуші до 

Народного Дому, м.Коломия). 

О 12.00 взяв участь в урочистостях з нагоди Дня Незалежності, які відбувалися в 

Народному Домі(м.Коломия). 

О 13.00 переїхав до села Тишківці Городенківського району, де відбувалося урочисте 

відкриття місцевого Будинку Культури.  

Село Тишківці є родовим гніздом родини Шухевичів, там їх шанують, в селі є пам'ятник 

Роману Шухевичу, готується до відкриття Музей Р.Шухевича.  

Дякую п.Юрію Шухевичу, який спеціально приїзжав у це село під час передвиборчої 

кампанії для моєї підтримки. 

Будинок культури в с.Тишківці був відкритий в першу чергу завдяки енергії та 

підтримці Анатолія Матвієнка ("Тишківського зятя"), чия дружина пані Ольга походить з цього 

села.  

Тож пану Анатолію варто подякувати за його безкорисливу працю для тишківської 

громади.  

Під час концерту на відкритті Будинку культури багато промовців казали добрі слова за 

цей вчинок на адресу пана Анатолія, і це справедливо.  

До речі, на Городенківщині вимальовується тенденція: за останні роки троє людей, які 

економічно(чи політично) стали на ноги, посприяли будівництву в районі шикарних будинків 

культури.  

Василь Матійчик-в м.Городенка, Микола Круць у с.Вікно, Анатолій Матвієнко- у 

с.Тишківці. 
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18.00- відвідав гостинну садибу пані Ольги та пана Анатолія Матвієнків. 

25 серпня, неділя, об 11.00 взяв участь у святковій ході до "Свята врожаю" в 

м.Городенці. 

12.00-взяв участь у відкритті "Свята врожаю" в Городенці (на міському стадіоні). 

З 13.00-вільне спілкування з городенківцями на стадіоні. 

На вечірній концерт в Городенці наше Мистецьке Об'єднання "Остання Барикада" 

посприяло приїзду та виступу гурту "Фіолет" з м.Луцьку. 

Ввечері переїхав до села Уніж Городенківського району. 

21.00-23.00 -виступ в Уніжі на Ватрі перед учасниками молодіжного табору 

ФРІ(Фундації Регіональних Ініціатив).  

В Уніжі ось вже кілька років діє своєрідна "вільна територія", яку створив Влад 

Кириченко, і яку він надає у користування для різноманітних патріотичних проектів.  

Цього разу там гостювали "фрішники". 

26 серпня, понеділок, зранку виїхав у село Рунгури Коломийського району. 

11.00-13.00-зустріч з громадою села Рунгури.  

У передвиборчий період Рунгури було одним з небагатьох сіл, куди я не потрапив. 

Там від мого імені тоді провели зустріч Ярослав Кендзьор та Володимир 

В'язівський(принагідно ще раз їм дякую).  

Тож тепер намагався надолужити спілкування з місцевими мешканцями. 

13.30-14.30- провів прийом громадян м.Коломиї у своїй місцевій громадській 

приймальні. 

14.30-15.30- провів зустріч з Національно-демократичним об'єднанням Коломийщини. 

Люди і організації , які створили це об'єднання, під час виборів надали мені колосальну 

підтримку, за що їм і дякую.  

P.S. А пані Олі дякую за дивовижну вишиванку . До зустрічі! 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/olesdoniy/a116719 

Телебачення і радіомовлення 

Виктор Янукович поздравил конгресс украинцев  

Интер, Подробности 

О евроинтеграции Украины говорили сегодня два президента - Виктор Янукович и 

Евгений Чолий - руководитель Всемирного Конгресса украинцев. Напомним, он объединяет 20 

миллионов украинцев в 33 странах. 

Чолий поблагодарил Януковича за встречу и поздравления в адрес Конгресса, который 

собирался накануне. А президент в свою очередь ответил: 

Виктор Янукович, Президент Украины: Дуже важливо, що закордонні українці об'єднані 

в конгрес. Мають можливість не тільки відчувати ситуацію в Україні, а й мати певний вплив, 

свою точку зору, мають можливість її висловити. 

В Брюселле Андрей Клюев встретился с Штефаном Фюле 

Глава Совета Национальной безопасности и обороны Украины Андрей Клюев, вместе с 

министром юстиции, сегодня - в Брюсселе. Отправились на консультацию с еврокоммисаром 

по вопросам расширения - Штефаном Фюлле. Из Бельгии - София Гордиенко. 

Андрей Клюев на переговоры в Брюссель наведывается регулярно, минимум раз в два 

месяца. С еврокомиссаром Фюле отношения у них более чем теплые. Сегодня до встречи они 

трапезничали, а поэтому немного выбились из графика. Политикам есть о чем поговорить - 

даже без переводчиков - Штефан Фюле отлично говорит по-русски.  
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А вот на переговорах уже по протоколу и в присутствии представителей европейских 

организаций - речь шла об условиях подписания Соглашения об ассоциации. 

Андрей КЛЮЕВ, министр РНБО: Проект закона о прокуратуре уже направлен в 

венецианскую комиссию и еще будет несколько проектов законов которые были готовы и они 

будут изучаться европейскими экспертами. 

Штефан ФЮЛЕ, комиссар ЕС по политике расширения и добрососедства: У нас была 

техническая встреча. Я особенно приветствую процесс подготовки реформ прокуратуры в 

соответствии с Европейскими стандартами, а также инициативу министра юстиции создать 

серию круглых столов, чтобы усовершенствовать избирательное законодательство. 

Эту неделю в Брюсселе вообще называют украинской. Завтра в Европарламенте 

состоится внеочередное заседание комитета иностранных дел. Депутатов тревожит болезненная 

реакция Москвы на ассоциацию Киева с Европой, хорошо помнят они и недавний таможенный 

конфликт. 

У підмосковному Жуковському відкрився Міжнародний авіакосмічний салон 

"МАКС-2013"  

УТ-1, Новини 

У підмосковному Жуковському відкрився Міжнародний авіакосмічний салон "МАКС- 

2013". Свою продукцію на виставці представляють більш як тисяча підприємств із 44-х країн. 

Українська "Мотор-січ" показує модельний ряд двигунів для цивільної та військової авіації, а 

"корпорація Івченка" - вертольоти. Державне підприємство Антонов привезло відразу три 

літаки: Ан-158, Ан-70 та Ан-2-100. Усі вони піднімуться в небо для показових польотів. Перші 

три дні роботи традиційно присвячені бізнесовій програмі. А от для відвідувачів "МАКС" 

відкриється у п'ятницю. 

Питання євроінтеграції України обговорив Віктор Янукович з президентом 

Світового конгресу українців  

УТ-1, Підсумки дня 

Зарубіжне українство та питання євроінтеграції країни - про це Віктор Янукович говорив 

з президентом Світового конгресу українців. Глава держави привітав Євгена Чолія з Днем 

незалежності та успішним проведенням ювілейного – десятого - конгресу. Він днями відбувся у 

Львові і зібрав понад півтисячі посланців з тридцяти країн світу. Під час зустрічі на Банковій 

обговорювали також роль українців за кордоном у питанні покращення міжнародного іміджу 

держави. 

Віктор ЯНУКОВИЧ, Президент України: Закордонні українці об'єднані мають 

можливість не тільки відчувати ситуацію в Україні, а й мати певний вплив, свою точку зору, 

мають можливість її висловити. Це дуже важливо з точки зору міжнародного іміджу нашої 

країни. Я хочу вам подякувати за цю роботу. 

Виктор Балога: «В Украине будут рады избавиться от России как 

"стратегического партнера"  

Телеканал новин "24" 

По мнению нардепа Виктора Балоги, если Россия уже не видит Украину как своего 

"стратегического партнера", ей нужно убрать из Крыма свою военную базу. 

"Уверен, в Украине будут только рады, если северный сосед избавит нас от трудностей, 

связанных со статусом "стратегического партнера". Потому, как минимум последние сто лет он 

нам очень дорого обходится", - написал Виктор Балога на Facebook. 
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"И если Москва не блефует, то первым делом нужно забрать свою военную базу с 

территории страны-нестратегического партнера. Если же она России так дорога, то украинским 

властям следует предложить перевести вопрос в чисто рыночную плоскость", - добавил он. 

Нардеп вспомнил пример США, которые платят своему стратегическому партнеру 

Южной Корее 12,6 миллиардов долларов за аренду более 20 тысяч гектаров земли. 

"Почему-то не уверен, что Россия сможет платить нам - своему нестратегическом 

партнеру - аналогичную сумму за почти 15 тысяч гектаров в Крыму", - подытожил Балога. 

Росія дала чіткий посил  

Радіо Свобода, Ваша Свобода  

Гості «Вашої Свободи»: Олександра Бетлій, експерт Інституту економічних досліджень і 

політичних консультацій; Василь Стоякін, політолог, директор Центру політичного маркетингу 

Олександр Лащенко: Після підписання угоди про асоціацію з Євросоюзом Україна 

перестане бути стратегічним партнером Росії. Про це заявив радник президента Російської 

Федерації Сергій Глазьєв в ефірі телеканалу «Росія-24». 

 «Україна перестає бути для нас стратегічним партнером, вона зникає як міжнародний 

партнер, як суб’єкт міжнародного права, оскільки всі свої дії в торговій галузі вона повинна 

буде погоджувати з Євросоюзом. Україна не зможе жодного кроку зробити назустріч нам 

(тобто Росії – ред.) без того, щоб Брюссель не дозволив їй це зробити. Ми не розуміємо, навіщо 

вона добровільно віддає свій суверенітет Брюсселю і відмовляється від співпраці з нами на 

преференційних умовах», – заявив пан Сергій Глазьєв. 

Водночас напередодні прем’єр України Микола Азарова з’їздив до Москви на 

переговори зі своїм російським колегою Дмитром Медведєвим. Сторони намагалися знайти 

можливі шляхи взаємодії двох держав саме у контексті майбутнього підписання, якщо воно 

відбудеться, Україною угоди про асоціацію з ЄС. 

Зрештою Азаров і Медведєв ні про що конкретно не домовились, як повідомляють 

джерела у Москві. А, судячи з сьогоднішньої заяви пана Глазьєва, мало що зрушилося у цій 

ситуації. 

Водночас дав коментарі перший віце-прем'єр російського уряду Ігор Шувалов. Він 

обмовився: без України ніякого Митного союзу, тобто об’єднання, за яким стоїть Росія, не буде. 

Тим часом верховний представник ЄС із закордонних справ і політики безпеки Катрін 

Аштон заявила: «Ми не можемо втратити Україну». 

Шановні гості, заява пана Глазьєва про що свідчить? Подальше загострення відносин, на 

ваш погляд, між Росією і Україною, в тому числі економічних? Ми пам’ятаємо останні події, 

які дехто з оглядачів і не тільки в Україні називав «торговельною війною». Поки що це вщухло. 

І тоді той же пан Глазьєв заявляв, що не просто так усе відбувалося, це певна така «репетиція» 

того, що буде, якщо Україна підпише угоду про асоціацію з ЄС. 

На ваш погляд, як далі розгортатимуться події до листопада? Подальше загострення, а 

чи все ж таки вдасться Києву і Москві знайти якийсь компроміс? 

Угода про поглиблену зону вільної торгівлі з ЄС – це не Митний союз. Україна повинна 

буде узгоджувати всі дії з Брюсселем, є неправильним. Україна і надалі залишається на 

міжнародному полі як торговельний партнер багатьох країн. Натомість якщо ми набуваємо 

членства у Митному союзі, власної суверенної торговельної політики у нас не буде 

Олександра Бетлій: Справа в тому, що справді ситуація переходить у більш політичний 

контекст, мені здається. Він виходить з економічного контексту. Я є економістом. 

Але я хочу загострити увагу на кількох моментах. Перший момент, що ми зараз 

говоримо про те, що в листопаді може бути підписана угода про поглиблену зону вільної 

торгівлі з ЄС. Це не є Митний союз. Тому говорити про те, що Україна повинна буде 

узгоджувати всі дії з Брюсселем, є неправильним. Я коментую слова пана Глазьєва. Він сказав, 
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що вони втрачають Україну, як стратегічного партнера, оскільки їм треба буде домовлятися з 

Брюсселем. Це не так. 

Україна і надалі залишається на міжнародному полі як торговельний партнер багатьох 

країн. Вона просто підписує чергову ЗВТ. Звичайно, це є поглиблена, всеосяжна, ми підписуємо 

угоду про асоціацію, але ми не є, нам поки що не пропонує ніхто ставати членами Митного 

союзу, яким є ЄС в принципі. 

Натомість якщо ми набуваємо членства, наприклад, у Митному союзі з Росією, 

Білоруссю, Казахстаном, то ми повинні узгоджувати свою торговельну політику саме з ними, 

тобто своєї власної суверенної торговельної політики у нас не буде тоді. 

Тому тут, мені здається, тут у словах пана Глазьєва є трошки таке лукавство. Тобто, коли 

використовується те, коли люди не дуже розуміють, у чому різниця між Митним союзом, у ЗВТ 

в чому різниця. Тому зараз, справді, виходить політичний контекст більш такий, що Росія не 

готова втрачати свого політичного впливу на Україну. 

Яка користь Україні, наприклад, від того ж самого Митного союзу, зважаючи на те, що у 

нас є ЗВТ з усіма трьома країнами, які є членами Митного союзу? Питання досить таке теж 

риторичне. Оскільки Україна може набути дешевого газу, але знову ж таки вся енергетика, 

тобто і газ, і нафта, є винятком у Митному союзі. Тобто, якщо нам Росія пропонує дешевий газ, 

преференції по ціні на газ, то це означає, що, якщо Україна знову або ліворуч, або праворуч 

ступить, ми отримаємо по голові дорогим газом. 

Тобто, зараз можна порівняти цю ситуацію з тим, що от ми йшли… Тобто, Росія 

показала те, що вона буде робити, скажімо так, до того, як Україна попала, наприклад, у 

Митний союз, який можна порівняти зараз з мишоловкою зі смачним сиром, який можна 

отримати, а можна не отримати. 

– Пане Стоякін, а як Ви вважаєте, Україна перестане бути стратегічним партнером Росії, 

якщо підпише угоду про асоціацію і зникне як міжнародний партнер, про що заявляв пан 

Глазьєв? 

Василь Стоякін: Якщо Микола одружується на Одарці, то після цього він не може бути 

стратегічним партнером Марійки. Розумієте? Тобто, у нього просто змінюється статус. Отже, 

тут говорити немає про що. Так, дійсно, якщо Росія так це сприймає, до речі, я так гадаю, що 

ЄС так само буде сприймати цю ситуацію. Якщо в нас будуть більш поглиблені відносини з ЄС, 

то в нас мають бути відносини менш поглиблені з Митним союзом з усіма винятками, які тут 

будуть. 

– І з такими наслідками, як «торговельна війна» з Росією? Чи ні? 

Василь Стоякін: По-перше, ніякої «торговельної війни» особисто я не побачив і вважаю, 

що її і не буде. Буде дуже суттєва корекція з боку Росії митного режиму у відносинах з 

Україною. І у мене склалося таке враження, що візит Миколи Яновича до Москви був 

присвячений саме тому, щоб з’ясувати, яких саме новацій нам слід чекати. Проте навряд чи там 

його цікавість змогли якось задовольнити, оскільки в мене таке враження, що в Росії є план дій, 

як реагувати, проте немає чіткого розуміння того, що реально буде. 

Ось цей експеримент, який був запущений 14 серпня, то це, власне кажучи, спроба 

перевірити, наскільки взагалі українська сторона ретельно виконує свої обов’язки в рамках ЗВТ 

з СНД. Результат виявився незадовільний. Навіть ще немає на нашому ринку… 

– Для України чи для Росії? Чи для обох? 

Василь Стоякін: З точки зору виконання наших обов’язків перед партнерами. Тому що 

виявлена величезна кількість підробок документів і щодо реальних об’ємів ввозу української 

продукції до Росії, і з точки зору походження цієї продукції. 

Повторюю, ще в нас немає ЗВТ з ЄС, а порушення режиму вже є. Отже, Росії якось треба 

захищати свій внутрішній ринок, і вони зараз просто експериментують з різними режимами і 

будуть у подальшому думати, яким чином захищати свій ринок, ринок країн Митного союзу 

перед можливим збільшенням експорту з території України безмитних товарів. 
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Так що, у мене таке враження, що там певних конкретних стратегій, певних обрисів того, 

як буде виглядати цей режим вільної торгівлі в СНД, просто немає. Тому і говорять там зараз у 

Москві так невизначено: а, можливо, будемо щось робити з ЗВТ СНД. Ну, що тут можна 

зробити? Можна, щоб Україна у Митний союз не увійшла, і в такий спосіб зміниться суттєво 

режим. 

Про те, що митний режим на українсько-російському кордоні буде змінюватися, було 

відомо ще у позаминулому році. Причому не від когось, не від якогось невідомого чиновника 

російського МЗС, а особисто від Володимира Путіна, який слів на вітер не кидає. Отже, треба 

було про це думати? Треба. 

– Тобто, на Ваш погляд, ті події, які відбувалися 14 серпня, то це провина не Росії, а 

України? 

Василь Стоякін: Принаймні, український уряд мав би бути готовий до такого розвитку 

подій. І абсолютно очевидно, що в будь-якому випадку у торгівлі з Митним союзом умови 

будуть змінюватися, причому абсолютно не на нашу користь. Це, власне кажучи, плата за 

підписання угоди про асоціацію. 

Знову повторюю те, з чого я почав. Якщо ми хочемо мати якісь преференції, то треба 

було якось інакше свої матримоніальні плани реалізовувати. А так ми будемо знати, що 

залишаємося просто друзями. 

– Пані Бетлій, цей трикутник має взагалі якесь вирішення? Якщо ми йдемо, скажімо, в 

ЄС, то неминуче в нас ще ускладнені стосунки з Росією, Митним союзом, якщо ж ми раптом 

змінимо вектор і підемо у Митний союз, то неминуче ускладнення з ЄС? І чи можна 

залишитися «на двох стільцях»? 

Олександра Бетлій: Справа в тому, що поки що ми ж не говоримо про те, що ми йдемо в 

ЄС. Так, ми оголосили головні плани. 

– Тільки угода про асоціацію. 

Олександра Бетлій: Ми поки що говоримо про поглиблену і всеосяжну ЗВТ. У нас ЗВТ з 

країнами Митного союзу є. Водночас ми не можемо бути зараз повноправними членами 

Митного союзу. Чому? Тому що ми є членом СОТ. І якщо ми набуваємо членства, тобто ми 

вирішуємо увійти в Митний союз, то ми повинні підняти деякі свої мита, оскільки деякі 

зв’язувальні мита там Росії по своїх зобов’язаннями перед СОТ є вищими, ніж наші. Це означає, 

що Україна тоді повинна надати компенсацію ряду країн СОТ. Тобто, знову ж таки Україна тут 

втрачає. Натомість зараз уже є ЗВТ з цими країнами. 

Тому, чому себе зобов’язувати більш жорсткими рамками і входити у Митний союз? 

Знову ж таки, оскільки енергетика, тобто нафта і газ, які є цікавими для України, є винятком як 

з ЗВТ, так і з Митного союзу. 

Водночас треба пам’ятати, що Росія вже є членом СОТ. Тому якраз хочу тут погодитися 

з колегою, що Україні треба теж вибудовувати свою схему і стратегію. Тобто те, що Україна 

дуже слабка в цьому впродовж багатьох років. 

– Ви теж вважаєте, що ці події, які почалися 14 серпня цього року, наскільки я зрозумів, 

все-таки більше провини України, ніж Росії? 

Олександра Бетлій: Я не вважаю, що це провина. Але дуже здивувало всіх і мене, 

наприклад, зокрема те, що до вчорашнього візиту ми не чули офіційної позиції України, взагалі 

не було. Тобто було таке враження, що, давайте, почекаємо – ми зустрінемося і все вирішимо. 

Вони вчора нічого не вирішили. 

Натомість Україна є членом СОТ, Росія є членом СОТ – можна переводити дискусії на 

вищі сходинки, тобто торговельну позицію Україна вже може захищати у СОТ. 

– Це реально? І СОТ надасть підтримку, на Ваш погляд? 

Олександра Бетлій: Мені здається, враховуючи слова, наприклад, Катрін Аштон і слова 

представників дипломатичних кіл Штатів, що можна очікувати, що Україну підтримають там. 

Але таке враження, що Україна не була готова до цих подій. Хоча знову ж таки, зважаючи на 

слова пана Путіна, коли він ще був прем’єром, тобто ще в 2011 році, те, про що йшлося в 
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минулому році і нещодавно, Україні треба було очікувати, що буде щось таке. Тобто Росія буде 

робити більш жорсткі випади на митниці. 

Я не можу сказати, що це нормально – ненормально,  воно сталося. Росія, можливо, 

справді продемонструвала, що вона зробить. Але Україні треба було бути до цього готовою. 

Тобто Росія зараз дала чіткий посил, що друзями ми навряд чи залишимося, якщо ми підемо у 

ЗВТ. 

Натомість, якщо Україна буде захищати свої інтереси, саме враховуючи міжнародні 

стандарти, наприклад, у тому ж самому СОТ, Україна може в принципі дещо виграти. Але 

водночас Україні треба знову ж таки швидше реагувати на заклики і на виступи представників 

Москви. Оскільки, як сьогодні, кажу, пан Глазьєв вже сказав про Україну – знову ж таки 

позиція України не прозвучала. 

– Знову, не будемо забувати, пан Глазьєв – не президент Російської Федерації і не 

прем’єр-міністр. 

Олександра Бетлій: Але водночас хай реагує не президент, не прем’єр. У нас є офіційні 

особи, які могли б реагувати. 

– Він став таким речником у цій темі. А той же Путін не так багато чого і говорить. Та і 

Медведєв теж. 

Олександра Бетлій: Пан Путін, ще коли був прем’єром, дуже багато говорив на цю тему, 

він говорив про те, що вони хочуть мати Україну як стратегічного партнера у рамках Митного 

союзу. Якщо ми врахуємо те, що на сьогодні у Митному союзі голоси членів розподіляються, 

що 57% – Росія, тобто в принципі майже все приймається Росією, то зрозуміло, що, якщо навіть 

Україна вступає у Митний союз, якщо ми припустимо таку ситуацію, Україні ніхто керівного 

пакету, скажімо так, керівного не дасть. Це моя думка. 

– Пане Стоякін, а Ви як вважаєте, якщо, уявімо собі, Україна не продовжить шлях до ЄС, 

хоча угода про асоціацію – все ще далеко не членство у ЄС, а все-таки піде у Митний союз, то 

це буде краще для України? 

Василь Стоякін: Це буде абсолютно інший статус і абсолютно інші умови з усіх боків. 

Моя шановна колега, очевидно, пам’ятає тільки про те, що було під час створення 

Митного союзу. Вже давно в раді Митного союзу всі рішення приймаються консенсусом. 

– Тобто немає цих 57% за Росією? 

Василь Стоякін: Абсолютно немає. Будь-яка з країн має право вето на рішення ради 

Митного союзу. Ця ситуація, якщо не помиляюся, вже 1,5 року. Отже, мені просто дивно, що 

цей аргумент повторюється раз від разу, хоча він уже давно став неактуальним. 

Причому рішення приймаються, приймається абсолютна більшість рішень, просто 

виходячи з того, що економіки наших країн все ж таки залишаються значною мірою частиною 

колишнього народногосподарського комплексу СРСР. Отже, у більшості випадків суттєвих 

протиріч між ними насправді немає. 

Що стосується нафти і газу, то так, вони є винятком у Митному союзі, говорилося лише 

про знижку інтеграційну. Проте зовсім інший режим з газом нам пропонували в межах 

створення газотранспортного консорціуму з Росією. І це вже не часова знижка, а це вже 

повноцінна участь у проекті і з відповідними новими цінами. Отже, тут все зовсім не так. 

З іншого боку, в рамках угоди про асоціацію з ЄС ми ніякого статусу, власне кажучи, не 

отримаємо. Ми отримаємо ті самі наднаціональні органи, як і в Митному союзі. Це рада 

асоціації. Проте, маючи на увазі невизначений статус України, власне кажучи, навіть коли ми 

бачимо ситуацію всередині ЄС, ми бачимо, що, незважаючи на формальну рівність членів, є ті 

держави, які мають абсолютну вагу в ЄС, а є ті, які ніякої ваги не мають. 

Отже, мені важко уявити собі характер відносин між, припустимо, Німеччиною і Грецію, 

коли Греції на повному серйозні офіційно пропонується розрахуватися за свої борги в рамках 

ЄС частиною національної території. Але для Європи це нормально. 

– Тобто, наскільки я розумію Вашу думку, у Митному союзі є рівність, а в євроінтеграції 

навпаки? 
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Василь Стоякін: Я такого не казав. Є формально-юридична рівність сторін в Раді 

Митного союзу. Але зрозуміло, що економічна вага Росії набагато більша, ніж інших учасників 

Митного союзу. І тут треба мати на увазі, що за рахунок цієї більшої ваги у Росії, звичайно, в 

цих умовах, і ресурси відповідно, є більші важелі, які будуть використовуватися поза зоною 

того, за що відповідає рада Митного союзу. Це об’єктивна реальність. 

Об’єктивна реальність в Європі така ж – там також немає рівності. Проте з формально-

юридичної точки зору, статус України у Митному союзі буде набагато більший, ніж у ЄС. У 

будь-якому випадку, якщо навіть Україна колись стане повноправним членом ЄС. Причому це 

настільки віддалена перспектива, що зараз важко уявити, а що це буде за ЄС. Адже зараз він 

реформується. 

– Маємо запитання радіослухача. 

Слухач: Загальновідомо, що Путін, як старий «кадебіст» збирає компромат про реальні 

злочини всіх бізнесменів, всіх політиків. Чи довго ще наші політики, які зараз при владі, 

протримаються? У Путіна на них дуже багато є компромату. 

І друге питання. Якщо ще на дорозі до Митного союзу нас так уже задушує у своїх 

«обіймах палких» Путін, то, вибачте, як нас тоді задушать, чи до кінця, коли ми увійдемо в цей 

Митний союз? 

– Першого питання давайте не будемо торкатися, бо це інша тема. Поговоримо про друге 

запитання. Пані Бетлій, затисне Росія у своїх «палких обіймах» Україну, якщо вона піде у 

Митний союз? І які ризики саме продовження євроінтеграційного шляху для України? 

Олександра Бетлій: Ризики євроінтеграційного шляху якраз є те, що Росія може 

затиснути тоді точно у своїх «палких обіймах». 

– Тобто, якщо Україна не піде у Митний союз? 

Олександра Бетлій: Якщо ми не підемо у Митний союз, але підпишемо угоду про ЗВТ з 

ЄС, можна очікувати, що «торговельна війна» може бути. 

Зрозуміло, що є нормальна причина, що вже говорив колега, що Росії треба перевіряти 

саме країну, де виробляється товар. Тому навіть російським підприємствам буде корисно( і 

європейським так само) відкривати виробництва в Україні для того, щоб, з одного боку, Росія 

отримувала шлях до Європи своїм товарам, а європейські країни – до Росії. Тобто від цього, 

скажімо так, вигода була б Україні. 

Натомість знову ж таки, якщо ми йдемо у Митний союз, то для мене особисто поки що 

незрозуміло, навіщо. Тобто ми набуваємо не те, що з ЄС ми отримуємо тиск, тому що ми не 

стали асоційованими членами в принципі, хоча такого статусу немає, а йдеться про те, що 

країни СОТ будуть чекати від України компенсаційних заходів. Що таке компенсаційні заходи? 

Це ми будемо знижувати імпортні мита, наприклад, в’їзні на ряд товарів, що знову ж таки може 

боляче вдарити на наш ринок. 

Натомість вигоди нам від Митного союзу, маючи вже ЗВТ з усіма членами Митного 

союзу, є досить таки аморфними. 

– Запитання ще одного слухача. 

Слухач: Шановні гості, чи погоджуєтеся ви з тим…? Я назву дві, можливо, три основні 

переваги щодо вступу у Митний союз. 

По-перше, у Митному союзі набагато менше країн, тому відповідно ділитися з Україною 

буде легше, ніж там, де 29 чи 30. По-друге, чи погоджуєтеся ви з тим, що у нас більше наші 

літаки і ракети конкурентоспроможні у країнах Митного союзу, і це теж дає нам привілеї? І 

третє – це щодо морально-етичних переваг. Ви знаєте, що в багатьох країнах, у тому числі 

близько десятка країн ЄС, вже легалізували одностатеві шлюби. 

– Пане Стоякін, дійсно, більше переваг, якщо підемо у Митний союз? Зокрема 

авіабудування, українські галузі, інші, які ще мають змогу так чи інакше конкурувати, мають 

шанс тільки на російському ринку, у співпраці з Росією? Чи все ж таки не треба забувати про 

Європу? 
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Василь Стоякін: Що я Вам можу сказати про Європу? Припустімо, пам’ятаєте, що в 

Польщі були суднобудівні заводи. 

– Так. Гданськ той же. Знаменита «Солідарність». 

Василь Стоякін: Так ось, зараз ось саме в ці саме часи на цій історичній верфі у 

Гданську, де працював Валенса, ріжуть обладнання. А всі інші вже давно закриті, тому що 

рішенням ЄС усе суднобудування практично перенесене до однієї країни, як їм виявилося 

краще. 

Отже, якщо ви вважаєте, що у зв’язку з ЄС у нас ще будуть будувати кораблі та літаки, 

ви помиляєтеся. Нам ніхто такої радості не дасть. 

– Пані Бетлій, приклад з Гданськом наскільки красномовний, як Ви вважаєте? От 

конкретні галузі України в якому разі вони мають шанс? Куди йти? 

Олександра Бетлій: Літаки будуть мати спроможність розвиватися в Росії тільки, якщо 

Росія дасть змогу. Нещодавні заявки були, що Росія вже у цьому не зацікавлена. 

– У Європі є шанс? 

Олександра Бетлій: У Європі? Мені здається, що є. 


